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Verslag algemene vergadering 

Dinsdag 1 september 2015 

“Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene 
vergadering.” 

 

Aanwezige effectieve leden: Ingrid De Tandt, Huig Deneef, Roger 
Engelbosch, Hugo Eymael, Mark Hanssens, Joelle Hauglustaine, Ingrid 
Hofkens (ondervoorzitter), Marcel Jonckers (voorzitter), Edith Recko, Pieter 
Roovers, Annemie van Aerschot, Alexander Vandermeulen, Michel 
Vandervesse, John Vankeijenberg en Roger Wouters (15/21) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Roland Betrains (Open VLD), Chris 
Stryckmans (Groen) 

Verontschuldigde effectieve leden: Filip Bolleire, Heidi Bottu, Roger 
Daenen, Sarah De Schamphelaere, Caroline Meyers, Maria Tollet 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Tom Roovers (schepen), 
Brigitte Reniers (milieuambtenaar), Marc Ylen (SP.A) 

Afwezige en niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: geen 

Afwezige en niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Georges 
Bollens (Cultuurraad), 

oOoOoOo 

De vergadering wordt begonnen met 1 minuut stilte ter nagedachtenis van Kurt 
Fontaine, vertegenwoordiger van N-VA in de MAR, overleden tijdens de 
zomermaanden. 
De voorzitter zal de N-VA aanschrijven om een nieuwe vertegenwoordiger af te 
vaardigen.  Gezien het ontslag van Guy Vanparijs zal dit schrijven ook aan de CD&V 
gericht worden. 

De voorzitter stelt voor om de algemene vergadering voortaan niet meer de eerste 
dinsdag van de maand te houden, gezien de schepen dan nooit zou kunnen aanwezig 
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zijn.  De vergaderingen zullen in de toekomst worden gehouden op de eerste 
donderdag van de maand. 

1. Goedkeuring verslag algemene vergadering 2 juni 

Ingrid De Tandt was verontschuldigd en dus gewettigd afwezig.  Verder zijn er geen 
opmerkingen bij het verslag.  Het verslag wordt goedgekeurd. 

2. Goedkeuring verslag vergadering met hoogdringendheid 3 augustus 

Deze vergadering werd via mail afgesproken in overleg en volgens voorstel van de 
voorzitter die in het buitenland verbleef, evenals de ondervoorzitter op het moment 
van de uitnodiging.  De leden werden via e-mail uitgenodigd door andere leden van 
het dagelijks bestuur.  Door een spijtige vergetelheid werden de 5 leden zonder e-
mail niet verwittigd.  De voorzitter en ondervoorzitter bieden hiervoor hun excuses 
aan.  In de toekomst moet dit beter opgevolgd.  
Het verslag wordt goedgekeurd. 

3. Evaluatie Big Jump 

Een 40-tal deelnemers gingen te water, ondanks het niet zo gunstige weer.  De 
kosten voor de assistentie van Het Rode Kruis zal opnieuw bekostigd worden uit het 
MAR-budget.  Of dit initiatief in de toekomst nog zal gehouden worden, is 
momenteel onduidelijk. 

4. Evaluatie ParkLife 

Het was een heel succesvolle editie.  Het idee van de op de grond uitgezette 
plattegrond van de Tiense stadskern ten tijde van de toekenning van de stadsrechten 
was het laatste weekend jammer genoeg niet meer te herkennen. 

Een aantal MAR-leden hebben meerdere zondagen geparticipeerd.  De MAR was 
actief betrokken tijdens de derde zondag met een uiteenzetting en panelgesprek over 
‘Ecopolis - De duurzame stad’ in samenwerking met het Regionaal Landschap Zuid 
Hageland (RLZH).  Bovendien was er een infostand over geveltuintjes en de 
plantenruil (plantenweggeefactie).    

Jenny De Laet (UGent) gaf een inspirerende introductie over de ‘lobbenstad’, waarbij 
de bebouwde lobben met woonruimtes en openbare voorzieningen van elkaar 
gescheiden zijn door natuur en waterlopen.  Als groene en blauwe vingers reiken ze 
tot aan het stadscentrum.  Belangrijk is ook dat landbouwzones niet als groene zones 
worden aanzien, maar vallen onder grijze zones net als de industriezones.  
Verschillende Europese steden zijn reeds ontwikkeld volgens dit model.  Er werd 
nagegaan of en hoe dit ook mogelijk is voor Tienen. 
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Daarna volgde een panelgesprek met verschillende gasten, die elke specifieke vragen 
kregen voorgelegd.  Hieronder een aantal ideeën die naar voor werden gebracht 
tijdens het panelgesprek. 

 Mark Hanssens benadrukte namens de MAR het belang van het behoud en de 
heraanleg van groene hoekjes in de stad (met als voorbeeld het behoud van 
het groen op de ‘Kinat’-site, en als negatief voorbeeld de heraanleg van de 
Torsinplaats waar geen enkele groenaanplant werd voorzien en het hele plein 
in functie van het autoverkeer werd heraangelegd).  Andere aandachtspunten 
voor de MAR zijn onder andere het aanleggen en respecteren van de groene 
bufferzones in de industrie- en bedrijvenzones; bescherming en ontwikkeling 
van groene zones bij de uitbouw van het stationspark; de Gete als groenblauw 
lint doorheen de stad; de koppeling van de Viandra aan FFH, met zijn groene 
ruimtes, wadden, bloemenweides en oude teeltgewassen; fietspaden en 
betere busverbindingen naar de deelgemeenten. 
 

 Raf Nilis (Natuurpunt) zette de stationsomgeving in de verf en ijvert voor een 
groene long in de stad.  Hij pleitte ook voor een groene zone die zou doorlopen 
vanuit het Aardgat over het stationspark tot het Steentjesplein. 
 

 Erwin Lammens (POM) gaf aan dat groenvoorzieningen op industrieterreinen 
voortaan niet meer aan de bedrijven zullen overgelaten worden.  Voor de FFH-
site werd deze visie al toegepast, het ontwerp van de groenvoorziening op de 
site werd in samenwerking met Regionaal Landschap Zuid Hageland en 
Natuurpunt gemaakt. 
 

 Jos Mombaers (schepen ruimtelijke ordening Tienen) somde een aantal 
realisaties en plannen op om de lobbenstad ook in Tienen vorm te geven.  Bij 
het uitwerken van de ‘blauwgroene’ vingers naar de stad dienen ook de 
deelgemeenten betrokken en verbonden te worden.  Enkele concrete plannen 
in het stadscentrum zijn groenvoorzieningen binnen de vrij te komen sites van 
het voormalige College in de Broekstraat en het Immaculata Instituut in de 
Ooievaarsstraat. 

Na het panelgesprek konden de toehoorden suggesties aanbrengen op een kaart van 
de stad en haar omgeving.  

Er zijn een aantal mensen langs geweest voor advies i.v.m. de geveltuintjes.  Advies 
op maat blijft het meest zinvol.  Op de plantenruil/-weggeef was er meer animo dan 
vorig jaar.  Een aantal bezoekers bracht ook plantjes mee. 

De stand van Natuurpunt trok tijdens het laatste weekeinde van ParkLife heel veel 
volk.  Er werden maar liefst 45 bijenhotels gemaakt. 
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Tijdens ParkLife werd er uilenwandeling gehouden.  Namens Vogelwerkgroep Oost-
Brabant werd hiertegen een bezwaar geuit in functie van dierenwelzijn. 

5. Ruiverkaveling Willebringen 

In de vergadering bij hoogdringendheid werd beslist dat er tegen de wijzigingen in de 
bouwvergunning van de ruilverkaveling Willebringen een negatief advies zou 
geformuleerd worden.  In afwachting van het openbaar onderzoek werd een brief 
met bezorgdheden aan het stadsbestuur gericht.  Het uitgangspunt was dat een 
bereikte consensus moet aangehouden worden. 

Heden werd een voorontwerp van bezwaar besproken.  Er volgt een discussie en 
volgende opmerkingen worden naar voor geschoven: 

- In het voorstel van advies worden de opmerkingen vermeld betreffende de 
wijzigingen t.o. het consensusplan, maar er wordt daarbij niet geciteerd uit de 
gemaakte consensustekst, wat wenselijk is.  In het voorstel van advies worden allerlei 
argumenten toegevoegd, die het bewaar wellicht minder sterk maken.  

- De MAR-leden vragen zich af wat de reden is waarom er wordt afgeweken van het 
consensusplan.  
Wellicht gebeurde dit om tegemoet te komen aan een vraag van de landbouwers, die 
steeds grotere machines gebruiken, waardoor volgens hen de aanpassingen van de 
wegen t.o. het consensusplan noodzakelijk zouden zijn.  Bovendien argumenteren de 
landbouwers dat voor de fruitteelt een smalle tussenstrook vereist is. 
Bij het consensusoverleg waren de vertegenwoordigers van de landbouwsector 
akkoord, maar dit wordt blijkbaar niet gedragen door alle landbouwers.  De 
landbouwers in de MAR argumenteren nu dat zij steeds meer vergroenen (van 7% 
naar 11%), maar dat ze toegang tot hun gronden moeten kunnen hebben. 

MAR-leden benadrukken dat in een ruilverkavelingsoverleg ook positieve zaken 
worden bereikt en dat meerwaarde voor landbouwers, natuur, erosiebestrijding 
kunnen samengaan.  

Er wordt bij meerderheid besloten tot een verkort bezwaar tegen het eenzijdig 
afwijken van het bereikte consensusplan.  De leden landbouwer in de MAR wensen 
zich van dit bezwaar te onthouden. 

6. Prioriteiten Klimaatactieplan voor Tienen 

Het klimaatactieplan is onderverdeeld in verschillende topics:  

 Mobiliteit 

 Gebouwen 

 Gemeentelijke gebouwen, installaties, voorzieningen en bedrijven 

 Lokale elektriciteitsproductie 
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 Wamte- / koudeproductie 

 Natuur 

 Landbouw 
Deze actiepunten worden verdeeld onder de MAR-leden.  Tijdens de vergadering van 
donderdag 1 oktober zal een prioriteitenlijst gemaakt worden. 
Er zal worden geëvalueerd welke van de voorgestelde acties volgens de MAR 
prioritair voor Tienen zijn en of er acties dienen toegevoegd te worden rekening 
houdend met de Tiense situatie.  Er wordt aangedrongen dat elk lid minstens één 
deel van het voorlopige actieplan zal evalueren en prioriteiten zal oplijsten. 

7. Opvolging lopende zaken: wordt niet behandeld wegens tijdsgebrek. 

8. Varia 

Autoloze zondag: de organisatie voor dit jaar is onmogelijk, maar er wordt gepoogd 
om tot een structurele inplanning van de autoloze zondag te komen. 

Kerkje van Breisem: het asbestleien dak werd met de hogedrukreiniger afgespoten en 
nadien verwijderd.  Dit kwam deels op een privégrond van een buurtbewoner, die 
zich hierom erg zorgen maakt. 

Er is een voorstel tot een bedrijfsbezoek aan of het uitnodigen van bedrijven (bv. 
Affilips, H&D) tijdens MAR-vergadering om toelichting te geven over bepaalde 
procédés.  Dit wordt verschoven naar een latere datum. 

Discussie over het aanmaken van een folder over pesticiden wordt gepland voor 
november.  Een spreker wordt gecontacteerd om dit onderwerp nader toe te lichten. 

De oorspronkelijk voor het voorjaar geplande infoavond over ‘Een schat van een tuin’ 
wordt verder uitgesteld wegens ziekte van de spreker. 

De voorzitter kondigt volgende initiatieven aan van de dienst leefmilieu: 
 12 oktober 20 u. in Vrijetijdscentrum: gratis infoavond over “energiezuinig 

verwarmen met mijn huidige verwarmingsinstallatie”, 
 21 november: workshop werken met snoeihout en verwerken van snoeihout 

tot tuinwand o.l.v. Jan Godemont. 

Belangrijke data 

 Donderdag 1 oktober: vergadering over klimaatactieplan. 
 Dinsdag 6 oktober: algemene vergadering met gasten uit de POM (Jana Van 

Rompay en Erwin Lammens) i.v.m. groenvoorzieningen en 
vestigingsvoorwaarden op de FFH-campus. 

 

Verslaggeving: Ingrid Hofkens en Mark Hanssens 
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Bijlage bij verslag MAR-vergadering dd. 1 september 2015 

 

 

Ecopolis – de duurzame stad 

Parklife 23 augustus Tienen 

Op voorstel van de milieuadviesraad (MAR) van Tienen werd in samenwerking met 
Regionaal Landschap Zuid Hageland (RLZH) een lezing door Jenny De Laet (UGent) 
over de lobbenstad vastgelegd. 

Wat zijn de ideeën achter het begrip van de lobbenstad? 

   In onze dichtbevolkte regio neemt de verstedelijking steeds meer toe.  Door de 
klimaatsverandering en de noodzakelijke afname van de consumptie van fossiele 
brandstoffen, moeten de steden een geleidelijke transformatie ondergaan van 
consumerend naar zelf levensmiddelen producerend.  De klimaatsverandering maakt 
dat onze steden grotere hoeveelheden regen op korte tijd zullen moeten verwerken, 
en de toenemende verharding in steden heeft vaker hitte tot gevolg. 

   Een theoretisch model voor de lobbenstad werd voorgesteld als een gesloten 
zeshoek als centrum met daarrond radiale stedelijke lobben die zich rond een 
netwerk van wegen en openbaar vervoersassen concentreren.  Tussen de stedelijke 
lobben is er plaats voor groene wiggen die vanuit het buitengebied komen en tot in 
het centrum van de stad kunnen dringen.  Ze zijn bovendien aantrekkelijk om 
recreatieve functies en voet- en fietspaden in onder te brengen. 

   Blauwgroene vingers hebben een interessante invloed op het stadsklimaat. 
Bebouwde stadslobben hebben een hogere temperatuur (dit is een illustratie van het 
bekende stedelijk hitte-eiland effect: beton, stenen en verharde oppervlakten 
warmen meer op dan de blauwgroene zones) en dus een lagere luchtdruk dan de 
blauwgroene vingers.  Die blijven koeler en vochtiger met een hogere luchtdruk. Een 
koele, vochtige luchtstroom ontstaat van de groene gebieden naar de stad toe. 

   De stadslucht kampt ook met sterkere verontreiniging, voornamelijk door fijnstof, 
stikstofoxiden en organische stoffen, deze verontreiniging wordt grotendeels door 
menselijke activiteit veroorzaakt, en dient dus in de eerste plaats aan de bron 
aangepakt te worden.  Luchtverontreiniging leidt tot verhoogde gezondheidsrisico’s 
en schade aan de natuur.  Onderzoek naar de invloed van groen op deze 
verontreiniging is beperkt en niet steeds eenduidig. Zeker is wel dat planten fijnstof 
vastleggen en stikstofoxiden binden. De hierboven beschreven luchtstromen zorgen 
ook voor de aanvoer van minder verontreinigde lucht naar het stadsmilieu. 
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   Door een diverse (bijvoorbeeld hoog- en laaggroen) groenaanplant in de stad te 
voorzien, onstaat er een diversiteir aan microklimaten die een evenredige diversiteit 
aan flora en fauna mogelijk maakt, en daarom een niet te verwaarlozen bijdrage aan 
het behoud van onze biodiversiteit kan betekenen. 

   Heel wat recente studies wijzen op de gunstige effecten van een groene omgeving 
op onze levenskwaliteit en gezondheid.  Groengebieden zijn plekken waar mensen 
kunnen recreëren, sporten of tot rust komen, dit alles leidt tot een betere 
gezondheid en welzijn.  Groen maakt de stad aantrekkelijker en heeft tenslotte ook 
een impact op de economische welvaart. 

 

 

Bronnen & verdere info : 

 http://www.ecopolisvlaanderen.be/doewijzer/item.php?id=42&toon=v 

 http://www.groenblauwenetwerken.com/about/introduction-to-green-blue-
urban-grids/ 
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